淡江大學110學年度第2學期課程教學計畫表

課程名稱	校園與社區服務學習 CAMPUS AND COMMUNITY	授課教師	孫宥慈 SUN YU TZU
	SERVICE-LEARNING		
開課系級	國企系經管一A	開課	實體課程
M DK M VA	TLFAB1A	資料	必修 下學期 0學分
課程與SDGs 關聯性	SDG1 消除貧窮 SDG2 消除飢餓 SDG4 優質教育 SDG11 永續城市與社區		

教育目標

為養成學生勤勞負責、重視公益、服務群己之精神與互助合作之美德,藉服務學習課程之實施,以培養正確價值觀,達成服務校園與社區的目標。

本課程對應校級基本素養之項目與比重

7. 團隊合作。(比重:100.00)

本課程之服務範圍包含校園環境清潔、維護及以淡江大學為中心,結合淡水周邊社區,提供「綠色淡水環境保護」、「金色淡水社區文化」、「多元學習教育輔導」及「有愛無礙弱勢關懷」等社區服務兩大部分,來豐富學生學習的深度與廣度。

課程簡介

This course is designated to provide public service on campus cleanness and protection. Moreover, in join with the surrounded communities, the course will also fulfill several practical goals, such as "sustain Danshui environment", "enhance Danshui community cultures", "provide multi-dimensional education", and take care of minority groups". These specific goals are in the aim to enrich students' learning and knowledge.

本課程教學目標與認知、情意、技能目標之對應

將課程教學目標分別對應「認知 (Cognitive)」、「情意 (Affective)」與「技能(Psychomotor)」的各目標類型。

- 一、認知(Cognitive):著重在該科目的事實、概念、程序、後設認知等各類知識之學習。
- 二、情意(Affective):著重在該科目的興趣、倫理、態度、信念、價值觀等之學習。
- 三、技能(Psychomotor):著重在該科目的肢體動作或技術操作之學習。

序號	教學目標(中文)	教學目標(英文)

為教育學生服務校園、關懷社 It is to teach students to serve the campus and care 區,養成負責、勤勞、守時之美德,並從服務中獲得學習的效果。 about the community and thereby nurture the virtues of responsibility, diligence and punctuality and from service obtain learning effect. 教學目標之目標類型、核心能力、基本素養教學方法與評量方式 院、系(所) 校級 教學方法 評量方式 目標類型 核心能力 基本素養 實作 實作 認知 7 授課進度表 內 容 (Subject/Topics) 備註 日期起訖 次 111/02/21~ 課程介紹 111/02/25 111/02/28~ 專業培訓 111/03/04 111/03/07~ 社區服務 111/03/11 111/03/14~ 隔週實施(本週無社區服務) 111/03/18 111/03/21~ 社區服務 111/03/25 111/03/28~ 隔週實施(本週無社區服務) 111/04/01 111/04/04~ 行政觀摩週(春假) 111/04/08 111/04/11~ 隔週實施(本週無社區服務) 111/04/15 111/04/18~ 社區服務 111/04/22 111/04/25~ 10 期中考試週 111/04/29 111/05/02~ 社區服務 111/05/06 111/05/09~ 隔週實施(本週無社區服務) 111/05/13 111/05/16~ 13 社區服務 111/05/20 111/05/23~ 隔週實施(本週無社區服務) 111/05/27 111/05/30~ 社區服務 111/06/03 111/06/06~ 隔週實施(本週無社區服務) 111/06/10 111/06/13~ 服務反思報告及確認期末成績 111/06/17 111/06/20~ 期末考試週 111/06/24

修課應注意事項	It is not allowed to add if it is excessive over the limit number of students restricted by office of academic office. 2.If students are not able to attend 1st class, it is not allowed to enroll this class afterwards. No accept after 1st class (including tuition-late pay). 3. Roll call for each class, if you are not able to make it and attend class, reconsider before you register this course. This course is also required to make-up if you skip class. Plus you have to submit individual and group assignments. You must submit PPT and video files to present at the end. Strongly suggest you to think about it before you enroll. 4. Attendance contains severe percentage of points. If you have the situations of skipping class more than 2 times, it can't be possible to pass. 5. PLZ reconsider your situation again before you enroll. If you cannot conquer, do not choose and drop this course. 6.Good Serving Attitude is also required and related with final scores, too. Students are required to have good serving attitude each time.		
教學設備	電腦、投影機		
教科書與 教材			
參考文獻			
批改作業 篇數	篇(本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫)		
學期成績 計算方式	◆出席率: 100.0 % ◆平時評量: % ◆期末評量: % ◆其他〈〉: %		
備考	「教學計畫表管理系統」網址: https://info.ais.tku.edu.tw/csp 或由教務處首頁→教務資訊「教學計畫表管理系統」進入。 ※不法影印是違法的行為。請使用正版教科書,勿不法影印他人著作,以免觸法。		

TLFABIT9607 2A 第

第 3 頁 / 共 3 頁 2022/2/10 11:11:56